



المركز القومي للمعلومات
National Information Center



المركز القومي للمعلومات

□ يُعنى بقضايا تكنولوجيا المعلومات والتحول الرقمي.

□ يُعنى بالتطبيقات والخدمات الرقمية بالدولة.

□ يعمل مع مراكز المعلومات بالمؤسسات الحكومية على المستوى الإتحادي والولائي فيما يلي رقمنة المؤسسات، بناء القدرات المؤسسية في المجال وتكاملية النظم في المؤسسات الحكومية المختلفة.

المركز الوطني للمعلومات الحيوية والمكانية

National Centre For Vital & Spatial Information



Vision, mission and Geoportal

CONTENT

المحتوى



- ❑ The Vision.
- ❑ The mission.
- ❑ Goals.
- ❑ Current Related Projects:
 - Data Strategy.
 - Data Exchange and protection Law.
 - GeoPortal & SDGC.

THE VISION

الرؤية



Availability → integratability → sharing

الرؤية: وصول ← تكامل ← مشاركة





THE MISSION

الرسالة

إتاحة وتبادل البيانات الحيوية والمكانية اللازمة لتطوير النظم الخاصة بالحكومة والتحول الرقمي مثل (بيانات المواطنين، البيانات الجغرافية، بيانات الطرق والمواصلات، بيانات الصحة والعلاج، بيانات التعليم، بيانات الحوكمة (القوانين، الملكية الفكرية، المعايير، المواصفات والكيانات الحاكمة) لكافة الجهات التي تطلبها وفق إطار حوكمة تضمن الإتاحة دون تفريط في خصوصية مالكي البيانات.

Availability of data, vital data, education data, intellectual property laws, laws, standards and governing entities) to all parties that request it according to a governance rule that guarantees availability without compromising data privacy.

GOALS



- توفير البنية التحتية للتحويل الرقمي من خلال إتاحة البيانات المشتركة بين مؤسسات الدولة.
- منع تكرار البيانات الحيوية في الجهات الحكومية المختلفة وتقليل تكاليف جمعها وإدخالها ومعالجتها وإتاحتها.
- تزويد متخذي القرار بمجموعات متكاملة من المعلومات الجغرافية والتحليل المكاني من أجل الوصول لخدمات رقمية تكاملة والتخطيط السليم للموارد.
- تحقيق الحكومة المفتوحة.

- » Providing the infrastructure for digital transformation by making data available and shared between state institutions.
- » Prevent the duplication of vital data in various government agencies and reduce the costs of collecting, entering, processing and making it available.
- » Providing decision makers with integrated sets of geographic information and spatial analysis in order to access integrated digital services and proper planning of resources.
- » Open government investigation.



CURRENT RELATED PROJECTS

DATA STRATEGY

إستراتيجية البيانات



مشروع حوكمة يُعنى بوضع إستراتيجية للبيانات والمعلومات من أجل تمكين الحوكمة وتعزيز العمل المشترك من أجل مشروعات التحول الرقمي؛ من خلال تطوير إطار عمل موحد للدولة لإدارة المعلومات منذ مرحلة الإنشاء حتى مرحلة الإستغناء عن المعلومة المعنية (إبادتها)، هذا الأمر سينعكس إيجاباً عن تحسين جودة المعلومات المنتجة وكذلك تكاملية المعلومات وتحسين إدارة موارد الدولة المختلفة.

A governance project concerned with developing a strategy for data and information in order to enable governance and promote joint action for digital transformation projects. By developing a unified framework for the state to manage information from the creation stage until the stage of dispensing with the relevant information (annihilating it). This will reflect positively on improving the quality of information produced, as well as the integration of information and improving the management of the country's various resources.



قانون تبادل البيانات DATA EXCHANGE AND PROTECTION LAW

مشروع حوكمة يُعنى بوضع قانون ولوائح لتبادل البيانات بين المؤسسات الحكومية من أجل مشروعات التحول الرقمي ودعم القرار كافةً والمشروع الآن في مرحلة كتابة المسودة.

A governance project concerned with developing a law and regulations for data exchange between government institutions for digital transformation projects and all decision support. The project is now in the draft writing stage.

شكراً لحسن إستماعكم

Thank you for listening